

中国科技论文统计源期刊(中国科技核心期刊)

ISSN 1006-1703  
CN 11-3294/R

# 标记免疫分析与临床

BIAOJI MIANYI FENXI YU LINCHUANG  
LABELED IMMUNOASSAYS AND CLINICAL MEDICINE

2018年 第25卷 第11期  
Vol. 25 No. 11 2018



ISSN 1006-1703



9 771006 170189

万方数据

中国同辐股份有限公司

China Isotope & Radiation Corporation

# 标记免疫分析与临床

## Labeled Immunoassays and Clinical Medicine

月刊 1994年2月创刊 第25卷 第11期(总145期)

2018年11月25日出版

主管

中国核工业集团有限公司

主办

中国同辐股份有限公司

编辑

标记免疫分析与临床编辑委员会

主编 田亚平

社长 王丁泉

出版

中核(北京)期刊出版有限公司

印刷

北京科信印刷有限公司

发行

公开发行

中国邮政集团公司北京市报刊发行局

订购

全国各地邮政局

邮发代号:2-307

邮购

中核(北京)期刊出版有限公司

定价

每期25元

全年300元

地址

北京市西城区三里河二区甲1号305室

邮编100045

电话

(010)68515701

(010)68517801

网址

www.chinabjmy.com

E-mail

bjmy@circ.com.cn

中国标准连续出版物号

ISSN 1006-1703

CN 11-3294/R

万方数据

## 目次

### 论著

#### 临床研究

CC型趋化因子配体18在肝细胞癌中的表达及临床价值评价

..... 安 阳,赵文超,邱宝安,等(1577)

丙型肝炎病毒相关混合型冷球蛋白血症的炎症因子浓度分析

..... 秦绪珍,刘 鹏,朱 力,等(1581)

多囊卵巢综合征患者体内总睾酮水平与糖、胰岛素及性激素水平的相关性分析

..... 战思恩,翟燕红,曹 正(1586)

院内鲍曼不动杆菌同源基因型与耐药分析探讨

..... 郭晶晶,王慧珠,滑明溪,等(1589)

载脂蛋白E基因多态性与脑梗患者年龄和血脂的相关性研究

..... 刘淑静,常欣魁,陈柯霖,等(1595)

蛋白电泳联合免疫球蛋白检测对慢性肾脏疾病的诊断价值

..... 田 娟,李 莉(1599)

肝硬化与慢性乙型肝炎患者凝血指标及血小板参数的相关分析

..... 孙艳虹,钟 威,朱秋婕(1603)

结直肠癌患者化疗前后外周血T/B/NK淋巴细胞亚群水平研究

..... 李世龙,张 宝,宋 杨,等(1607)

血清sVCAM-1、TNF- $\alpha$ 、HDL-C水平变化与冠心病患者NF- $\kappa$ B的相关性研究

..... 崔 翔(1611)

替比夫定与恩替卡韦分别联合阿德福韦酯治疗对慢性乙型肝炎患者肝功能、肝纤维化指标、HBV-DNA水平及不良反应的影响

..... 张丽丽,马 欢,杨建波,等(1615)

miRNA-146a在肾移植后感染HPV-B19患者中的表达

..... 唐 倩,朱 蕾,邓先平,等(1619)

载脂蛋白CIII的检测及其与患者冠心病血脂的相关性分析

..... 黄子初(1623)

窄谱中波紫外线对寻常型银屑病患者外周血Th17细胞及血清IL-17、IL-22、IL-23表达的影响

..... 匡薇薇,魏志平,任 虹(1627)

冠心病患者MPV、RDW、hs-CRP表达水平及与冠脉Gensini积分相关性的分析

..... 王鹏飞,乔海霞,王瑞鹏,等(1630)

长链非编码RNA SOX2OT、PVT1与GHET1在AFP阴性肝癌鉴别诊断中的价值分析

..... 刘险峰,徐 杰,张 莹,等(1634)

FRA、Adropin和HE4联合检测在子宫内膜癌疾病诊断中的意义研究

..... 杨 静,张 红(1639)

不同年龄和性别健康查体人群生化参数和肿瘤标志物的临床分析

..... 郭 菲,高艳玲,门莎莎,等(1644)

- 克唑替尼治疗 EML4-ALK 阳性 NSCLC 的疗效及对其融合基因、相关血清指标和预后的影响  
..... 吴 丽 (1650)
- 血清 SF、LDH 及骨髓细胞形态学表现在骨髓增生异常综合征和巨幼细胞性贫血鉴别诊断中的  
临床意义  
..... 陈丽娟, 吴亚兵, 韩少玲 (1654)
- 血清 PLD、LXA4 及  $\gamma$ -GGT 水平在 2 型糖尿病周围神经病变中的影响和相关性分析  
..... 李改仙, 车秀英, 张 虹, 等 (1658)
- 血管内皮生长因子和巨细胞移动抑制因子与 2 型糖尿病肾病患者动脉粥样硬化的相关性分析  
..... 努荣古丽·买买提, 阿曼古丽·艾再孜, 王 燕, 等 (1662)
- 曼月乐联合妈富隆治疗围绝经期功血的临床疗效及对血清 FSH、LH、 $E_2$ 、P 水平的影响  
..... 袁 华 (1666)
- $\beta$ -catenin、CD147 在结直肠癌组织中的表达及与微血管密度的相关性  
..... 谢 刚, 王安群, 季语祝, 等 (1670)
- miR-126、Transferrin、miR-133b、miR-342 和 Cystatin C 对 2 型糖尿病肾病的诊断价值  
..... 仲海峰, 周永华, 韩晓骏, 等 (1674)
- CyclinD1、COX-2、p53 与胃癌组织幽门螺杆菌感染的相关性研究  
..... 李满元, 赵劲松 (1679)
- 外周血 HMGB-1 及 NGAL 表达水平在脓毒症肺损害的癌症患者预后评价中的临床意义  
..... 许治华, 王 东, 贾 超 (1683)
- 腹腔镜前列腺癌根治术治疗前列腺癌的短期疗效及对患者血清 PSA、VEGF、IGF-I 和 FPSAR  
水平的影响  
..... 徐小涵, 唐贤富 (1688)
- 肌酸激酶同工酶、肌钙蛋白 T 和 N 端 B 型脑钠肽联合检测对胸部放疗时心脏损伤的  
评估价值研究  
..... 高东奇 (1692)
- 腹腔镜直肠癌根治术对直肠癌患者血清 MMP-9、TIMP-1 和免疫细胞含量的影响  
..... 朱帜明 (1696)
- 研究肺心病急性期患者凝血、抗凝及纤溶系统功能的变化  
..... 张帮友 (1700)
- 长链非编码 RNA MIAT 在不同分子亚型乳腺癌中的表达特点及与临床特征的关系研究  
..... 吴艾冉, 吴 景, 李晓洁, 等 (1703)
- 老年白血病患者血清促红细胞生成素水平及铁蛋白表达的变化特征及临床意义分析  
..... 刘 恋 (1707)
- 百令胶囊联合 GP 方案化疗对老年晚期非小细胞肺癌患者血清 CA125、CEA 及 VEGF 水平的影响  
..... 陈 旭 (1712)
- CYFRA21-1、 $\beta_2$ -MG 和 SCC-Ag 表达水平与晚期非小细胞肺癌化疗疗效及预后的关系分析  
..... 陆友国, 叶 兵, 夏丽丽 (1716)
- 马来酸曲美布汀片联合复方嗜酸乳杆菌片治疗对肠易激综合征患者胃肠激素的影响  
..... 高薇娜, 刘 超, 苑 琴 (1721)
- 氟伐他汀联合缬沙坦对腹膜透析患者微炎症状态的影响  
..... 蔡红丽, 张锐莹, 段俞伽, 等 (1725)
- 基础研究**
- 神经母细胞瘤患儿外周血  $\gamma\delta$  T 细胞比例及凋亡变化特点  
..... 王晓林, 牟雯君, 陈 曦, 等 (1730)
- 方法研究**
- 三种方法学对于梅毒患者血清及脑脊液的临床诊断价值的评估  
..... 徐 飞, 刘 颖, 周 淳, 等 (1736)
- 实验室质量管理**
- 全自动时间分辨荧光免疫分析系统 EASYCUTA 分析方法性能验证  
..... 黄 睿, 贾海英, 王昌敏 (1740)
- 经验交流**
- 甲状腺癌患者行  $^{131}\text{I}$  治疗抑郁和焦虑分析和护理对策  
..... 郭庆玲, 韩晓霞, 张晓娜, 等 (1747)
- 综 述**
- $^{177}\text{Lu}$  标记放射性药物临床研究进展  
..... 冯婷婷, 成伟华, 王 斌, 等 (1750)

# Labeled Immunoassays and Clinical Medicine

Monthly Established in February 1994 Volume 25, Number 11 (Cumulated No. 145)

Nov. 25, 2018

## Responsible Institution

China National Nuclear Corporation

## Sponsor

China Isotope & Radiation Corporation

## Editing

Editorial Board of Labeled Immunoassays  
and Clinical Medicine

## Editor-in-Chief

TIAN Ya-ping(田亚平)

## President

WANG Ding-quan(王丁泉)

## Publishing

CNNC(Beijing) Periodical Publishing Co.

Ltd.

## Printing

Beijing Kexin Printing Co. Ltd.

## Distribution

Beijing Publishing Bureau of China Post

Group Corporation

## Mail-Order

CNNC(Beijing) Periodical Publishing Co.

Ltd.

## Address

Room 305, 1A 2nd Block, Sanlihe, West

District, Beijing 100045, China

Tel(010) 68515701 (010)68517801

## CNNS

ISSN 1006-1703

CN 11-3994 数据

## CONTENTS IN BRIEF

### Original Article

#### Clinical Investigation

- The Expression of CC Chemokine Ligand 18 in Hepatocellular Carcinoma and the Evaluation of Its Clinical Value**  
AN Yang, ZHAO Wen-chao, QIU Bao-an, et al. .... (1577)
- An Analysis of Serum Cytokines Levels in HCV Related Mixed Cryoglobulinemia**  
QIN Xu-zhen, LIU Peng, ZHU Li, et al. .... (1581)
- An Analysis on the Correlations Between Total Testosterone Level and Glucose, Insulin and Sex Hormones Levels in Women with Polycystic Ovary Syndrome**  
ZHAN Si-en, ZHAI Yan-hong, CAO Zheng ..... (1586)
- An Analysis of Homologous Genotype and Drug Resistance of Acinetobacter Baumannii in Hospital**  
GUO Jing-jing, WANG Hui-zhu, HUA Ming-xi, et al. .... (1589)
- A Study on the Correlation of ApoE Gene Polymorphism with the Age and Lipid Levels of Cerebral Infarction**  
LIU Shu-jing, CHANG Xin-kui, CHEN Ke-lin, et al. .... (1595)
- The Diagnostic Value of Protein Electrophoresis Combined with Immunoglobulin Detection in Kidney Disease**  
TIAN Juan, LI Li ..... (1599)
- The Detection and Analysis of Blood Coagulation Parameters and Platelet Parameters in Patients with Liver Cirrhosis or Chronic Hepatitis B**  
SUN Yan-hong, ZHONG Wei, ZHU Qiu-jie ..... (1603)
- A Study on the Changes of T/B/NK Lymphocyte Subsets in Peripheral Blood of Patients with Colorectal Cancer Before and After Chemotherapy**  
LI Shi-long, ZHANG Bao, SONG Yang, et al. .... (1607)
- Study on the Relationship Between Serum sVCAM-1, TNF- $\alpha$ , HDL-C and NF- $\kappa$ B in Patients with Coronary Heart Disease**  
CUI Xiang ..... (1611)
- Effects of Telbivudine or Entecavir Combined with Adefovir Dipivoxil on Liver Function, Hepatic Fibrosis Indexes, HBV-DNA Level and Adverse Reactions in Patients with Chronic Hepatitis B**  
ZHANG Li-li, MA Huan, YANG Jian-bo, et al. .... (1615)
- The Expression of miRNA-146a in HPV-B19 Infected Patients After Renal Transplantation**  
TANG Qian, ZHU Lei, DENG Xian-ping, et al. .... (1619)
- The Detection of Apolipoprotein CIII and Its Correlation Analysis with Blood Lipid in Patients with Coronary Heart Disease**  
HUANG Zi-chu ..... (1623)
- The Effect of NB-UVB on Psoriatic Peripheral Blood Th17 Cells and Serum IL-17, IL-22, IL-23 Expressions**  
KUANG Wei-wei, WEI Zhi-ping, REN Hong ..... (1627)
- Expression of MPV, RDW and hs-CRP in Patients with Coronary Heart Disease and Its Correlation with Coronary Gensini Score**  
WANG Peng-fei, QIAO Hai-xia, WANG Rui-juan, et al. .... (1630)
- The Clinical Values of Long Noncoding RNA SOX2OT, PVT1 and GHET1 in AFP Negative Hepatocellular Carcinoma**  
LIU Xian-feng, XU Jie, ZHANG Xuan, et al. .... (1634)
- The Significance of Combined Detection of Serum FRA, Adropin and HE4 in the Diagnosis of Endometrial Cancer**  
YANG Jing, ZHANG Hong ..... (1639)
- The Clinical Analysis of Biochemical Indicators and Tumor Markers of Human with Different Age and Gender**  
GUO Fei, GAO Yan-ling, MEN Sha-sha, et al. .... (1644)
- The Comparison of Clinical Efficacy, Fusion Gene, Serum Markers and Prognosis of Crizotinib and Non-crizotinib Treatment for EML4-ALK Positive Patients with NSCLC**  
WU Li ..... (1650)
- Clinical Significance of Serum SF and LDH and Morphological Features of Bone Marrow Cells in the Differential Diagnosis of Myelodysplastic Syndrome and Megaloblastic Anemia**  
CHEN Li-juan, WU Ya-bing, HAN Shao-ling ..... (1654)



<b>The Influence and Correlation Analysis of Serum PLD, LXA4 and Gamma -GGT Levels in Type 2 Diabetic Peripheral Neuropathy</b> LI Gai-xian, CHE Xiu-ying, ZHANG Hong, et al. ....	(1658)
<b>Relationship Between Vascular Endothelial Growth Factor, Macrophage Migration Inhibitory Factor and Atherosclerosis in Patients with Type 2 Diabetic Nephropathy</b> NURONGGULI Maimaiti, AMANGULI Ezizi, WANG Yan, et al. ....	(1662)
<b>The Clinical Curative Effect of Mirena Combined with Marvelon on Perimenopausal Dysfunctional Uterine Bleeding and Their Influences on Serum Levels of FSH, LH, E<sub>2</sub> and P</b> YUAN Hua .....	(1666)
<b>The Expressions of <math>\beta</math>-catenin and CD147 in Colorectal cancer and Their Correlations with Microvessel Density</b> XIE Gang, WANG An-qun, JI Yu-zhu, et al. ....	(1670)
<b>The Diagnostic Values of miR-126, Transferrin, miR-133b, miR-342 and Cystatin C in Type 2 Diabetic Nephropathy</b> ZHONG Hai-feng, ZHOU Yong-hua, HAN Xiao-jun, et al. ....	(1674)
<b>A Study on the Relationship Between Expressions of CyclinD1, COX-2 and p53 and Helicobacter Pylori Infection in Gastric Cancer</b> LI Man-yuan, ZHAO Jing-song .....	(1679)
<b>A Study of the Clinical Significance of Expression of Peripheral Blood HMGB-1 and NGAL in Prognosis of Patients with Septic Lung Cancer</b> XU Zhi-hua, WANG Dong, JIA Chao .....	(1683)
<b>Short-term Curative Effect of Laparoscopic Radical Prostatectomy in the Treatment of Prostate Cancer and the Influence on Serum PSA, VEGF, IGF-I and FPSAR Levels</b> XU Xiao-han, TANG Xian-fu .....	(1688)
<b>The Estimated Value of Creatine Kinase-MB, Troponin T and Brain Natriuretic Peptide in Heart Injury for Patients Treated with Chest Radiation-therapy</b> GAO Dong-qi .....	(1692)
<b>The Effect of Laparoscopic Radical Resection of Rectal Cancer on Levels of Serum MMP-9, TIMP-1 and Immune Cells in Patients with Rectal Cancer</b> ZHU Zhi-ming .....	(1696)
<b>To Study the Changes of Coagulation, Anticoagulation and Fibrinolysis System in Patients with Cor Pulmonale at Acute Stage</b> ZHANG Bang-you .....	(1700)
<b>The Expression of Long Non-coding RNA MIAT in Breast Cancer with Different Molecular Subtypes and Its Relationships with Clinical Characteristics</b> WU Ai-ran, WU Jing, LI Xiao-jie, et al. ....	(1703)
<b>A Study of the Changes of Serum Erythropoietin Level and Ferritin Expression in Elderly Patients with Leukemia and Its Clinical Significance</b> LIU Lian .....	(1707)
<b>Clinical Efficacy of Bailing Capsule Combined with GP Method on Elderly Patients with Non Small Cell Lung Cancer and Its Influence on the Levels of CA125, CEA and VEGF in Patients</b> CHEN Xu .....	(1712)
<b>A Study of CYFRA21-1, <math>\beta_2</math>-MG and SCC-Ag Expression Levels and Their Relationships with Efficacy of Chemotherapy and Prognosis in Patients with Advanced Non-small Cell Lung Cancer</b> LU You-guo, YE Bing, XIA Li-li .....	(1716)
<b>Effect of Trimebutine Maleate Tablets Combined with Compound Eosinophil-Lactobacillus Tablets on Gastrointestinal Hormones in Patients with Irritable Bowel Syndrome</b> GAO Wei-na, LIU Chao-l, YUAN Qin .....	(1721)
<b>Effect of Fluvastatin Combined with Valsartan on the Microinflammatory State of Patients with Peritoneal Dialysis</b> CAI Hong-li, ZHANG Rui-ying, DUAN Yu-jia, et al. ....	(1725)
<b>Basic Research</b>	
<b>The Characteristics of Peripheral Blood <math>\gamma\delta</math> T Cell Proportion and Its Apoptosis in Children with Neuroblastoma</b> WANG Xiao-lin, MOU Wen-jun, CHEN Xi, et al. ....	(1730)
<b>Assay Development</b>	
<b>A Study of the Clinical Diagnostic Value Three Kinds of Methodologies for Syphilis Patients Serum and Cerebrospinal Fluid Evaluation</b> XU Fei, LIU Ying, ZHOU Chun, et al. ....	(1736)
<b>Laboratory Quality Management</b>	
<b>The Verification of Analytical Performance of EASYCUTA by the Time-resolved Fluorescence Immunoassay</b> HUANG Rui, JIA Hai-ying, WANG Chang-min .....	(1740)
<b>Exchange of Experience</b>	
<b>The Analysis and Nursing Strategy of Depression and Anxiety in Thyroid Cancer Patients After <sup>131</sup>I Treatment</b> GUO Qing-ling, HAN Xiao-xia, ZHANG Xiao-na, et al. ....	(1747)
<b>Review</b>	
<b>The Progress in Clinical Research of <sup>177</sup>Lu Labeled Radiopharmaceuticals</b> FENG Ting-ting, CHENG Wei-hua, WANG Bin, et al. ....	(1750)

社	长	王丁泉			
副	社	李凌			
编		张增武	李凌	潘子昂	
责	任	李凌			
英	文	宋文宇	刘丽君		
	审				
	校				